



National Standard of Canada
CAN/CSA-E60335-2-8:06
Norme nationale du Canada



International Standard **CEI/IEC 60335-2-8:2005 (fifth edition, 2002-10)** has been adopted with Canadian deviations (MOD) as CSA Standard **CAN/CSA-E60335-2-8:06**, which has been approved as a National Standard of Canada by the Standards Council of Canada.

ISBN 1-55436-005-6

February 2006

La norme internationale **CEI/IEC 60335-2-8:2005 (cinquième édition, 2002-10)** a été adoptée, avec exigences propres au Canada (MOD), et porte maintenant la désignation **CAN/CSA-E60335-2-8:06**. Elle a été approuvée en tant que Norme nationale du Canada par le Conseil canadien des normes.

ISBN 1-55436-005-6

Février 2006

**Appareils électrodomestiques et analogues –
Sécurité –**

**Partie 2-8:
Règles particulières pour les rasoirs, les
tondeuses et appareils analogues**

**Household and similar electrical appliances –
Safety –**

**Part 2-8:
Particular requirements for shavers,
hair clippers and similar appliances**

(confirmée en / reaffirmed 2015)



Numéro de référence
Reference number
CEI/IEC 60335-2-8:2005

Numérotation des publications

Depuis le 1er janvier 1997, les publications de la CEI sont numérotées à partir de 60000. Ainsi, la CEI 34-1 devient la CEI 60034-1.

Editions consolidées

Les versions consolidées de certaines publications de la CEI incorporant les amendements sont disponibles. Par exemple, les numéros d'édition 1.0, 1.1 et 1.2 indiquent respectivement la publication de base, la publication de base incorporant l'amendement 1, et la publication de base incorporant les amendements 1 et 2.

Informations supplémentaires sur les publications de la CEI

Le contenu technique des publications de la CEI est constamment revu par la CEI afin qu'il reflète l'état actuel de la technique. Des renseignements relatifs à cette publication, y compris sa validité, sont disponibles dans le Catalogue des publications de la CEI (voir ci-dessous) en plus des nouvelles éditions, amendements et corrigenda. Des informations sur les sujets à l'étude et l'avancement des travaux entrepris par le comité d'études qui a élaboré cette publication, ainsi que la liste des publications parues, sont également disponibles par l'intermédiaire de:

- **Site web de la CEI** (www.iec.ch)
- **Catalogue des publications de la CEI**

Le catalogue en ligne sur le site web de la CEI (www.iec.ch/searchpub) vous permet de faire des recherches en utilisant de nombreux critères, comprenant des recherches textuelles, par comité d'études ou date de publication. Des informations en ligne sont également disponibles sur les nouvelles publications, les publications remplacées ou retirées, ainsi que sur les corrigenda.

- **IEC Just Published**

Ce résumé des dernières publications parues (www.iec.ch/online_news/justpub) est aussi disponible par courrier électronique. Veuillez prendre contact avec le Service client (voir ci-dessous) pour plus d'informations.

- **Service clients**

Si vous avez des questions au sujet de cette publication ou avez besoin de renseignements supplémentaires, prenez contact avec le Service clients:

Email: custserv@iec.ch
Tél: +41 22 919 02 11
Fax: +41 22 919 03 00

Publication numbering

As from 1 January 1997 all IEC publications are issued with a designation in the 60000 series. For example, IEC 34-1 is now referred to as IEC 60034-1.

Consolidated editions

The IEC is now publishing consolidated versions of its publications. For example, edition numbers 1.0, 1.1 and 1.2 refer, respectively, to the base publication, the base publication incorporating amendment 1 and the base publication incorporating amendments 1 and 2.

Further information on IEC publications

The technical content of IEC publications is kept under constant review by the IEC, thus ensuring that the content reflects current technology. Information relating to this publication, including its validity, is available in the IEC Catalogue of publications (see below) in addition to new editions, amendments and corrigenda. Information on the subjects under consideration and work in progress undertaken by the technical committee which has prepared this publication, as well as the list of publications issued, is also available from the following:

- **IEC Web Site** (www.iec.ch)
- **Catalogue of IEC publications**

The on-line catalogue on the IEC web site (www.iec.ch/searchpub) enables you to search by a variety of criteria including text searches, technical committees and date of publication. On-line information is also available on recently issued publications, withdrawn and replaced publications, as well as corrigenda.

- **IEC Just Published**

This summary of recently issued publications (www.iec.ch/online_news/justpub) is also available by email. Please contact the Customer Service Centre (see below) for further information.

- **Customer Service Centre**

If you have any questions regarding this publication or need further assistance, please contact the Customer Service Centre:

Email: custserv@iec.ch
Tel: +41 22 919 02 11
Fax: +41 22 919 03 00

Service de mise à jour des normes CSA

CAN/CSA-E60335-2-8:06 Février 2006

Titre : *Appareils électrodomestiques et analogues — Sécurité — Partie 2-8 : Règles particulières pour les rasoirs, les tondeuses et appareils analogues*

Nombre de pages : **36 pages** (CSA/1–CSA/9 et 27 pages de texte)

Vous pouvez être avisé automatiquement des mises à jour apportées à cette norme.

- Pour vous inscrire aux avis transmis par courriel, et (ou) pour télécharger toute mise à jour publiée en format PDF, rendez-vous à la Boutique en ligne au **www.ShopCSA.ca** et cliquez sur **Mon compte** sur la barre de navigation.

Le **numéro d'identification** de ce document est le **2018321**.

- Pour recevoir les mises à jour en format imprimé, veuillez retourner la carte-réponse dûment remplie.



Nom _____

Organisme _____

Adresse _____

Ville _____

Province/État _____

Pays _____ Code postal/zip _____

Courriel _____

J'accepte que la CSA conserve et utilise les renseignements ci-dessus afin de me faire parvenir les mises à jour relatives à cette norme.

Consultez la politique CSA en matière de confidentialité au www.csagroup.org/legal pour savoir comment nous protégeons vos renseignements personnels.

CAN/CSA E60335-2-8:06

This is a preview. Click here to purchase the full publication.

Affranchir suffisamment
Place Stamp Here

**ASSOCIATION CANADIENNE DE
NORMALISATION**

BUREAU CENTRAL DE L'INFORMATION
5060, SPECTRUM WAY, BUREAU 100
MISSISSAUGA ON L4W 5N6
CANADA

**CANADIAN STANDARDS
ASSOCIATION**

CONSOLIDATED MAILING LIST
5060 SPECTRUM WAY, SUITE 100
MISSISSAUGA ON L4W 5N6
CANADA

CSA Standards Update Service

CAN/CSA-E60335-2-8:06

February 2006

Title: *Household and similar electrical appliances — Safety — Part 2-8: Particular requirements for shavers, hair clippers and similar appliances*

Pagination: **36 pages** (CSA/1–CSA/9 and 27 text)

Automatic notifications about any updates to this publication are available.

- To register for e-mail notifications, and/or to download any existing updates in PDF, enter the Online Store at **www.ShopCSA.ca** and click on **My Account** on the navigation bar.

The **List ID** for this document is **2018321**.

- To receive printed updates, please complete and return the attached card.



Name _____

Organization _____

Address _____

City _____

Province/State _____

Country _____ Postal/Zip Code _____

E-mail _____

I consent to CSA collecting and using the above information to send me updates relating to this publication.

Visit CSA's policy on privacy at www.csagroup.org/legal to find out how we protect your personal information.

CAN/CSA E60335-2-8:06

This is a preview. Click here to purchase the full publication.